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Zápis z jednání  
Konference Českého nohejbalového svazu 

 
 

konané dne 15.3.2008 ve Sportovním centru Nymburk 
 
 

Jednání zahájil v 10,10 hodin prezident ČNS ing.Martin Frélich, který na konferenci přivítal 
bývalého prezidenta ČNS pana Gerharda Knopa a bývalého člena FIFTA Board pana 
Vladimíra Mašáta. 
Podle sdělení sekretáře ČNS pana Vl. Pabiána bylo na konferenci zaprezentováno celkem 32 
delegátů, což vzhledem k počtu pozvaných (44 delegátů) činí 73%. Dle Stanov ČNS, 
kapitola 4. Orgány ČNS, podkapitola 4.4. Konference, odstavec 4.4.3, písmeno b) je 
konference usnášeníschopná, když je přítomna 1/3 pozvaných delegátů. Přítomno všech 
6 členů Výkonného výboru ČNS, předseda Dozorčí rady a 8 hostů Konference. Dále již bylo 
postupováno dle navrženého programu. 
 
1. Jednací řád konference, který byl předložen v písemných podkladech, byl schválen 
jednomyslně. 
 
2. Volba orgánů konference:  

moderátoři – Martin Frélich a Kamil Kleník  
organizační komise – Vlastimil Pabián  
zapisovatelka - Iva Simečková /dopolední program/, Vladimíra Voithová /odpolední 
program/ 
ověřovatel – Martin Hlavička 

 Všechny návrhy schváleny jednomyslně. 
 
3. Návrh programu Konference, který byl předložen v podkladech Konference byl 
schválen jednomyslně. Návrh programu byl rozšířen na žádost prezidenta ČNS v bodě 
dva o „schválení programu“. 
 
4. Zpráva o činnosti ČNS – přednesl prezident ČNS ing. Martin Frélich 
 -  zhodnocení roku 2007, zamyšlení k situaci v nohejbale.  

- změny ve vedení ČNS, na Konferenci 2007 ohlášené odstoupení a v květnu 
oznámené odstoupení Gerharda Knopa z funkce prezidenta ČNS i z dalších funkcí, 
v červenci zvolení nového prezidenta ing. Martina Frélicha, od září kooptace členky 
VV Ivy Šimečkové 
- řešení nefunkčnosti sekretariátu, od 1.10.2007 na základě výběrového řízení 
pověřen řízením sekretariátu Vlastimil Pabián 
- změna domény webových stránek ČNS – zakoupena doména nohejbal.org 
- STK a její některá chybná rozhodnutí (např. Břve-Šacung).  
- hodně kritiků, ale přes výzvy se k práci v STK nikdo nepřihlásil,  ustanovena 
podkomise pro řízení EP a MČR mužů a stanoveny rozsahy činností sekretáře jako 
člena STK s podporou činností STK 
- zhodnoceny soutěže 2007, poznatky použity pro přípravu r.2008, konzultace na 
ligovém shromáždění 
- prodej areálu „Hovorčovická“ na základě 2 odborných posudků, odměna za 
zprostředkování prodeje 100.000,- Kč bývalému sekretáři D.Nováčkovi podle původní 
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dohody – výnos z prodeje (826 tis.Kč – 100 tis.Kč) bude použit na rozvoj mládeže, 
finanční posílení vydávání časopisu NOHEJBAL a pořadatelství MS JaŽ 
 
 

5. Plán činnosti ČNS v r. 2008 – přednesl prezident ČNS ing.Martin Frélich 
- připraven Evropský pohár jako pokračování Poháru ČNS, výsledek rozporuplný při 
větší finanční nákladovosti a liknavosti účastníků dodržovat elementární zásady 
významné soutěže 
- reprezentace mužů – postavená na mládí a perspektivě, bojovnosti a odpovědnosti, 
dobré vztahy s trenérem a celým realizačním týmem 
- MS 2008 mužů v Nymburce, předpoklad zisk, podepsána smlouva o pořadatelství 
s Licence UP (výsledek výběrového řízení), MS JaŽ po schválení Kongresem FIFTA asi 
v Přerově, rozpočet cca 500 tis.Kč, dotace kraje, města (podporu slíbil starosta 
Přerova), část.pokrytí ze zdrojů výnosu prodeje Hovorčovická. 
- mládež – přes skeptiky viditelný rozvoj, více soutěží a nárůst jejich kvality, naopak 
větší finanční náročnost jak pro oddíly, tak pro ČNS, pokles členů mládeže ve 
statistikách ČSTV, nemusí korespondovat se skutečností 
- členská základna se zvyšuje, ale opět podle statistiky ČSTV, která nemusí 
odpovídat skutečnosti ani negativně ani pozitivně, vše je v rukou Valné hromady, kde 
bude opět projednáván léta zamítaný návrh na povinnou registraci členů 
- partneři WITTE, BOTAS, GALA, Licence UP, Sportway – významný přínos pro 
financování a rozvoj 
- FIFTA – Kongres, vztahy v samostatné části programu Konference 
- soutěže 2008 připraveny, Rozpisy, adresáře, termíny a rozlosování v dnes 
předávané brožuře, ženy jen dlouhodobá soutěž bez play-off, cesta zpět 
- rozhodčí – schválena listina A, stále nedostatek, hlavně na Moravě,  vyškoleno 
mnoho rozhodčích ale bez ochoty dále pískat, nové vybavení se připravuje, posuzuje 
se požadavek Komise rozhodčích o povinnosti mít aktivní rozhodčí u ligových 
družstev 
- málo volných termínů pro potřeby reprezentací, diskutováno na ligovém 
shromáždění, přesto kritické poznámky na vložená dvojkola, využití svátků a termíny 
soustředění REPRE mužů 
- přes snahu se nedaří dosadit do práce komisí dostatečný počet fundovaných a 
pracovitých funkcionářů, jak již na minulé Konferenci důrazně kritizoval odstupující 
prezident ČNS Gerhard Knop, na druhou stranu pokud se je podaří zajistit, někteří 
předsedové komisí je nejsou schopni delší dobu vůbec začlenit do komise  
- na závěr poděkování partnerům, všem trenérům, především u mládeže, všem 
zapáleným funkcionářům, lidem, kteří věnují svůj čas nohejbalu, poděkování i všem 
konstruktivním kritikům, osobní poděkování Martinu Maršálkovi a Vlast.Pabiánovi za 
jejich práci a Gerhardu Knopovi, který nastavil styl manažerského řízení svazu. 
 

6. Zpráva Dozorčí rady – přednesl předseda DR Vladimír Hlavatý 
- po odchodu Jana Řeháka (písemná zpráva za rok 2006 chybí) zvolen za předsedu 
DR Vladimír Hlavatý, kooptován ing. Chynoranský 
- předseda DR se zúčastnil většiny jednání VV, kde se ze své funkce aktivně 
zapojoval do problematiky řízení ČNS 
- zpráva DR za rok 2007 a všechny další materiály byly předány delegátům před 
konáním Konference v souladu se Stanovami ČNS 
- návrhy na sloučení soutěží (především mládeže) několika krajů, řešení 
problematiky nedostatku rozhodčích, především v moravské části, nedůstojný seriál 
EP díky porušování předpisů ze strany účastníků 
- poděkování za aktivní přístup při zajištění MS JaŽ 
- FIFTA – není o počtu dopadů, ale o rozvoji sportu v dalších zemích, o metodice 
masového sportu, o reklamě, sponzorech a medializaci na úrovni vrcholového sportu 

 
Plán činnosti r.2008 – hlasování : 31 pro, 1 se zdržel 
Zpráva dozorčí rady r.2007 – hlasování : 31 pro, 1 se zdržel 
 
7. Zpráva hospodáře za rok 2007 – přednesl hospodář ČNS Vlastimil Pabián 
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- propady SAZKA a vliv na hospodaření, dohadné položky s tím související   
- informace z porady sekretářů ČSTV – doplatky do 100% r.2006 jsou reálné, 
doplatky do 75% r.2007 v nejbližší dob, ostatní musí rozhodnout VH ČSTV v dubnu, 
optimistický výhled na r.2008 
- plnění rozpočtu v položkách soutěží, správy a výnosů (kromě Sazky), nedostatky 
naplnění rozpočtu v komisích je objektivním výsledkem práce komisí, resp. jejich 
nečinnosti 
- výnosy od partnerů velkým přínosem pro nohejbal, především WITTE, ale i 
reciproční GALA, BOTAS, Licence Up, Pokorný Sítě, Sportway, negativní vliv jen do 
sféry daní, když menší výnosy ze Sazky nahrazují daňově uznatelné výnosy od 
partnerů 
- vysvětlení účetní ztráty 1 mil.Kč – prodej areálu Hovorčovická a jeji dopady 
v účetnictví, přesto výnos 726 tis.Kč bude finančně dotovat další rozvojové činnosti 
v příštích 2 letech, netýká se daňové oblasti 
- po odečtení vlivů (Hovorčovická) zisk 45 tis.Kč za rok 2007 

8. Rozpočet na rok 2008 – přednesl hospodář ČNS Vlastimil Pabián 
- vyrovnaný rozpočet s použitím 365 tis.Kč rezervních zdrojů r.2007 z prodeje 
majetku Hovorčovická na časopis NOHEJBAL 90 tis.Kč, pořadatelství MS JaŽ 200 
tis.Kč, rozvoj mládeže a metodiky trénování 50 tis.Kč, řízení soutěží 25 tis.Kč 
- zvýšení startovného při zvýšení náhrad rozhodčím, kromě 2.ligy žen, kde dochází 
ke zvýšení po několika letech na udržitelnou úroveň 
- zvýšení náhrad za km z 3,30 Kč (od r.2005) na 3,50 Kč/km, což není adekvátní při 
neustálém zvyšování nákladů za PHM, ale vyšší zvýšení by přineslo enormní nárůst 
nákladů na cestovné, které by se muselo projevit krácením v jiných položkách 
rozpočtu 
- problémy s udržitelností státních dotací na talentovanou mládež a REPRE při velmi 
nízkém počtu řádných členů FIFTA a malé účasti států nejen u mužů, ale především 
u juniorů na MS,ME 
- Směrnice hospodaření – změna proti 2007 – při platebním bankovním styku je 
třeba používat ve variabilním symbolu IČO oddílu, v Příloze ke směrnici již 
projednané změny 

Připomínky delegátů : 
- M.Hlavička – výše startovného Dorostenecké ligy – návrh na snížení, 

resp.ponechání na úrovni r.2007 – vyhověno úpravou rozpočtu a nutností schválit 
dodatek k Rozpisu dlouhodobých soutěží 

- M.Hlavička – pokuty za nedostavení se na utkání Dorostenecké ligy na úroveň 
1.ligy žen – nevyhověno, ponechat navržený stav, aby se zajistila vážnost a 
úroveň 

- M.Janeba – chyba výpočtu % - opraveno 
- I.Škoda – chyba v náhradách rozhodčích u kvalifikací – opraveno 

Po opravách a změně rozpočtu v oblasti startovného DL hlasování : 
Zpráva o hospodaření r.2007 : 32 pro 
Rozpočet na rok 2008 : 32 pro 
9. Kongres FIFTA – úvodní zprávy a návrhy přednesl ing. Martin Frélich a Kamil Kleník 

- informace o výsledcích Kongresu 2007 v Chorvatsku – nezvolení K.Kleníka 
prezidentem FIFTA, komplot balkánských států, změna pravidel juniorů a žen (2 
dopady), MS 2008 v ČR, ale jen na 1 dopad, další rozpory v r.2007, nečinnost FIFTA 
- návrh na delegáta Kongresu za ČR – Vladimír Mašát 
- další působení ve FIFTA – návrh na zřízení expertní skupiny pro přípravu návrhu 
opatření ve vztahu k mezinárodnímu hnutí v ČNS na Valnou hromadu na konci roku 
2008  
- návrhy na Kongres 2008 – posouzeny návrhy ostatních zemí a doporučené postoje 
našeho zástupce na Kongresu, návrh VV na změny pro Kongres již zaslán na FIFTA a 
je v souladu s platnými zásadami a usnesením VH a Konference 

Připomínky a návrhy delegátů : 
- M.Janeba – požadavek na stanovení pořadatele a termínu PMEZ alespoň 1 rok 

předem – akceptováno do návrhu usnesení 
- B.Pilbauer – náklady naší REPRE nejsou adekvátní s potřebami ČNS a nemají 

výnosovou odezvu – vysvětleno, žádný návrh na usnesení 
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- R.Beneš – návrh na pasivní členství ve FIFTA – bude úkol expertní skupiny  
- J.Hanák – je šance docílit změny pravidel na 2 dopady? – opět bude řešit expertní 

skupina 
Usnesení k problematice FIFTA  : 

1. zřízení expertní skupiny pro přípravu návrhu na Volební Valnou hromadu 
2008 

2. Konference schvaluje delegátem Kongresu FIFTA v Maďarsku pana 
Vladimíra Mašáta 

3. navržené postoje k návrhům ostatních států na Kongresu FIFTA a pověřuje 
delegáta k prosazování navržených postojů 

4. pověřuje delegáta k prosazení návrhu o stanovení termínu a pořadatele 
PMEZ alespoň 1 rok předem 

Hlasování o všech bodech návrhu usnesení najednou : 32 pro. 
 
10. Diskuse, různé : 

- Gerhard Knop – vysvětlil postoj firmy WITTE Automotive k dalšímu působení jako 
generální partenr ČNS, zásady propagace, způsob prezentace a dokumentace, 
v r.2008 končí smlouva a podle dalšího vývoje v r.2008 navrhne firmě případné 
prodloužení nebo neprodloužení smlouvy, tlak na záznamy všech druhů medií a 
předkládání materiálů, pozvánek na akce, důraz na technické VŠ, propagace vhodné 
nabídky zaměstnání 
- M.Janeba – nastavit podmínky pro předkládání materiálů prezentace partnerů – 
úkol pro VV, návrh na usnesení ohledně zakoupení certifikovaného diagnostického 
přístroje na alkohol, návrh na informování oddílů prostřednictvím mailových zpráv o 
stavu fluktuace v zápasech, udělování žlutých a červených karet, zasílat oddílům 
zápisy z VV a DR, listinu a delegace rozhodčích; po diskusi byl akceptovány návrhy 
na usnesení s prezentací na webových stránkách; žádost o posouzení udělené pokuty 
za neúčast Modřic na MČR a vliv STK na udělení, do návrhu na usnesení nebylo 
hlasováním akceptováno 
- R.Beneš – povinnost pro ligové oddíly mít vyškolené a funkční rozhodčí – řeší již 
VV, návrh na zrušení 2.části zápisu o utkání – již zrušeno, pro r.2008 je jen 1 list 
zápisu, požadavky na průpisné zápisy na sekretariát ČNS, návrh na sdružení krajů 
v soutěžích mládeže – bude předmětem návrhů na Volební Valnou hromadu 2008  
- M.Potůček – návrh na povinné registrace – bude v návrhu pro Valnou hromadu, 
Konference nemůže řešit 

Usnesení k diskusi : 
1. Konference zavazuje VV přípravou materiálu, který bude ligovým oddílům 

určovat prezentaci partnerů včetně odměn a sankcí – hlasování : 26 pro, 2 
proti, 4 se zdrželi 

2.  alkohol na hřišti – zakoupení certifikovaného diagnostického přístroje (cca 
30 tis.Kč a další náklady na provoz) – hlasování : 1 pro, 27 proti, 4 se 
zdrželi 

3. VV zavázat ke zveřejňování zápisů VV, komisí, DR, informace o udělených 
žlutých a červených karet, zveřejnění soupisek včetně vyznačení hostování 
a fluktuace, zveřejnění listiny rozhodčích včetně bydliště – hlasování 30 
pro, 2 se zdrželi 

 
11. Závěr – ing.Frélich poděkoval za aktivní práci delegátů a hostů Konference a v 16:55 
Konferenci ČNS ukončil. 
 
Zapsala :   Iva Šimečková 
               Vlaďka Voithová 
 
Ověření zápisu :    Martin Hlavička v.r. 

 
  
 
Zápis podepsal : ing Martin Frélich v.r. 


